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                                                                STUDIUL 13
                                          Refacerea finala a unitatii

              Am ajuns la sfarsitul unui alt an pe acest pamant. Acest comentariu este ultimul din acest 
trimestru. In aceasta ultima lectiune vom studia tema restaurarii finale a tuturor lucrurilor, inclusiv a
unitatii care ar trebui sa existe intre toti oamenii cu Hristos si in Hristos. Cu Hristos pentru ca 
pacatul ne-a despartit de Dumnezeu, si in Hristos pentru ca noi oamenii cautam in mod inutil 
unitatea daca nu avem pe Hristos guvernand viata noastra. Restaurarea completa a fiintei umane si a
creatiunii se va face cu ocazia celei dea doua veniri a lui Hristos. In acea zi, moartea se va imbraca 
in vesnicie si putrezirea se va imbraca in neputrezire. In acea zi, Domnul Isus va pune capat 
pacatului si raul nu se va mai ridica a adoua oara. In acea zi vom fi uniti, nu numai cu Isus de care 
nu ne vom mai separa niciodata, dar si cu cei iubiti pe care moartea ni i-a luat. Ziua revenirii 
Domnului va fi rasaritul unei zile care nu va mai avea sfarsit. Ioan 14:1-3 spune: „Sa nu vi se 
tulbure inima. Aveti credinta in Dumnezeu si aveti credinta in Mine. In casa Tatalui Meu sunt multe 
locasuri. Daca n-ar fi asa v-asi fi spus. Eu ma duc sa va pregatesc un loc. Si dupa ce ma voi duce si
va voi pregati un loc, ma voi intoarce si va voi lua cu Mine, ca acolo unde sunt Eu sa fiti si voi.”  
La fel ca textul acesta mai exista multe altele unde se spune cu toata siguranta ca Isus va reveni pe 
pamant si acest lucru este minunat pentru ca vazand situatia actuala a lucrurilor, de multe ori 
gandim ca lumea aceasta nu mai are remediu. Domnul Isus a promis ca se intoarce sa restaureze 
ceea ce pacatul a distrus. In biblie gasim doua tipuri de promisiuni: cele conditionate si cele 
neconditionate. Promisiunile conditionate au o conditie si implinirea promisiunii depinde de 
implinirea conditiei. A doua venire a lui Isus este o promisiune neconditionata, Domnul Isus va 
reveni indiferent daca vrem sau nu, indiferent daca suntem sau nu pregatiti, indiferent daca credem 
sau nu. Cand va veni momentul stabilit de Dumnezeu, Hristos va veni pe pamant ca sa termine cu 
acesta lume corupta de pacat si sa creeze o lume noua. De aceea Petru spune in 2 Petru 3: 3,4,10 :  „
Inainte de toate sa stiti ca in zilele din urma vor veni batjocoritori plini de batjocuri care vor trai 
dupa faptele lor, si vor zice: Unde este fagaduinta venirii Lui? Caci de cand au adormit parintii 
nostrii toate raman asa cum erau de la inceputul zidirii! Ziua Domnului insa va veni ca un hot. In 
ziua aceea cerurile vor trece cu troznet, trupurile ceresti se vor topi de mare caldura, si pamantul 
cu tot ce este pe el va arde”. Asa cum spune Petru, chiar daca unora li se pare ca Isus intarzie, chiar 
daca multi oameni sunt dezamagiti si cei necredinciosi rad de cei care cred in aceasta promisiune, 
chiar daca dovezile par a spune ca nu se intampla nimic anormal in acesta lume, Domnul va veni si 
este bine sa fim pregatiti. 
            Partea a doua. Aici vom vorbi de promisiunea restaurarii. Casa noastra eterna nu se gaseste 
in cer ci pe acest pamant care va fi restaurat si transformat ca sa fie asa cum Dumnezeu l-a creat 
prima data. De aceea Petru spune ca in ziua aceea, cerurile vor trece cu troznet, totul va arde si va fi 
transformat in cenusa. Aceasta lume a pacatului trebuie distrusa complet pentru a face loc noii 
creatii a lui Dumnezeu. Pe durata mileniului, cei rascumparati vor avea un fel de vacanta cosmica, 
dar dupa aceea ei se vor intoarce la casa lor eterna care va fi pe acest pamant complet restaurat, 
pentru ca nu va mai ramane nici urma de pacat. Vom vedea un cer nou si un pamant nou unde 
pacatul nu se va mai ridica. Daca tu imi spui sa-ti dovedesc aceste lucruri eu nu pot s-o fac. Tu 
trebuie doar sa crezi sau sa nu crezi. Daac tu crezi, exista dovada biblica ca promisiunile lui 
Dumnezeu s-au implinit intotdeauna si vei primi ca dar viata pe noul pamant. Daca nu crezi vei 
pierd totul. Iti ramane doar sa alegi intre a crede sau a  nu crede. Eu prefer sa cred si te invit si pe 



tine sa crezi pentru ca aceasta lume nu poate continua asa cum este. 
           Partea a treia. Aici vom vorbi despre inviere si restabilirea relatiilor. Moartea ne desparte de 
fiintele dragi, moartea este crunta, fara mila, dar Hristos ne da speranta. Textul bilbic care ne aduce 
cea mai mare speranta este cel din 1 Tesaloniceni 4: 13-17 : „ Nu voim fratilor, sa fiti in 
necunostinta dspre cei ce au adormit, ca sa nu va intristati ca ceilalti care n-au nadejde. Caci daca 
credem ca Isus a murit si a inviat, credem si ca Dumnezeu va aduce inapoi impreuna cu Isus pe 
aceia care au adormit in El. Iata in adevar ce va spunem prin Cuvantul Domnului: Noi cei vii care 
vom ramanea pana la venirea Domnului, nu vom lua-o inaintea celor adormiti. Caci insusi Domnul
cu un strigat, cu glasul unui arhanghel si trambita lui Dumnezeu, se va pogori din cer si inatai vor 
invia cei morti in Hristos. Apoi noi cei vii care vom fi ramas, vom fi rapiti toti impreuna cu ei in 
nori, ca sa intampinam pe Domnul in vazduh; si astfel vom fi intotdeauna cu Domnul”. In acest text
sunt niste lucruri pe care treebuie sa le luam in calcul. Primul este acela ca ignoranta nu este buna. 
Cei care triesc in ignoranta, traiesc in umbra nesigurantei, iar umbrele provoaca teama si teama este 
distructiva. Dumnezeu nu vrea sa aiba copii care sa nu stie adevarul, de aceea ne-a lasat cuvantul 
Sau scris ca sa-l cercetam si sa gasim raspunsurile de care avem nevoie. A doua idee este ca mortii 
dorm, iar cineva care doarme nu se plimba sub forma de duh. Cei care dorm nu mai stiu nimic, ei 
pur si simplu asteapta recompensa finala atunci cand va veni Domnul Hristos. Cei rai vor primi 
moarte vesnica iar cei buni vor primi viata vesnica intr-un pamant restaurat. O alta idee a acestui 
text este aceea ca exista doua feluri de a ne intrista: cu speranta si fara speranta. Cum se intristeaza 
cei care nu au speranta? Dispera, cred ca totul este terminat si de multe ori chiar fac lucruri 
nebunesti sau intra intr-o stare de depresie care nu are iesire. Cum se intristeaza cei care au 
speranta? Plang si sufera pentru ca sunt oameni normali cu sentimente, dar nu dispera pentru ca stiu 
ca daca moartea le-a luat  o persoana iubita acea persoana doarme si intr-o zi se va trezi din somnul 
mortii. Versetul 14 spune: „ caci daca credem ca Isus a murit si a inviat, credem si ca Dumnezeu va
aduce inpoi impreuna cu Isus pe cei ce au adormit in El.” Aceasta este promisiunea invierii: toti cei
care au murit in Hristos vor invia ca sa se intalneasca cu cei iubiti ai lor de care moartea i-a dspartit.
Versetul 15,16 ne spune ce se intampla dupa ce au inviat mortii iar noi cei vii suntem acolo si 
asteptam revenirea Domnului. Versetele 17 si 18 sunt niste versete minunate. In acea zi, daca nu 
vom trece la odihna va fi ziua de reuniune cu toti cei dragi care au murit. Ei vor  invia iar noi cei 
care suntem in viata, vom fi schimbati si vom fi luati cu totii la cer. Din acel moment nu va mai 
exista despartire. Pe acest pamant mergem cu Hristos prin credinta, dar in acea zi Il vom vedea asa 
cum este. Vom avea o intalnire minunata intre Regele nostru si noi, cei care am trait pe acest pamant
pentru a da slava si glorie numelui Sau! De aceea nu conteaza luptele pe care le ai in viata, nu 
conteaza dificultatile pe care le ai pe drum, nu te descuraja! Priveste spre viitor! Nu privi doar la 
prezent, priveste la acea zi gorioasa a intalnirii cu Isus! Eu stiu ca in viata aceasta de multe ori 
circumstantele sunt dure si problemele te lovesc asa de tare ca incepi sa te clatini, pe punctul de a-ti 
pierde credinta. Nu te descuraja! Foarte curand Domnul va aparea pe norii cerului pentru a-si 
intampina copiii. 
           Partea a patra. Aici vom vorbi inca o data de pamantul restaurat. Ioan descrie in felul urmator
in Apocalipsa 21:1-4 : „ Apoi am vazut un cer nou si un pamant nou, pentru ca cerul dintai si 
pamantul dintai pierisera si marea nu mai era. Si eu am vazut coboranduse din cer de la 
Dumnezeu, cetatea sfanta, noul Ierusalim, gatita ca o mireasa impodobita pentru barbatul ei. Si am
auzit un glas tare, care iesea din scaunul de domnie si zicea: „ Iata cortul lui Dumnezeu cu 
oamenii! El va locui cu ei si ei vor fi poporul Lui, si Dumnezeu insusi va fi cu ei. El va fi 
Dumnezeul lor. El va sterge orice lacrima din ochii lor. Si moartea nu va mai fi. Nu va mai fi nici 
tanguire nici tipat, nuici durere, pentru ca lucrurile dintai au trecut.” Un pamant nou si un cer nou. 
Din acest pamant plin de pacat nu va mai ramane nimic, totul va fi transformat. Pacatul a deteriorat 
totul, chiar si natura s-a rasculat impotriva lui Dumnezeu, dar cand pacatul nu va mai fi, vor diparea
si consecintele sale. Pamantul va fi din nou asa cum l-a creat Dumnezeu pentru prima data. Nu va 
mai fi nevoie de templu. De ce? Pentru ca insusi Domnul va fi templul lor. Aici se refera la faptul ca
niciodata nu va mai exista o separare intre Dumnezeu si om. Trebuie sa ne aducem aminte ca 
scriitorii bilbiei cand au descris noul pamant si cetatea eterna au folosit limbaj omenesc. Spre 



exemplu pentru un om, cel mai valoros lucru este aurul si pietrele pretioase. Dar Pavel spune ca 
lucrurile pe care Dumnezeu le-a pregatit pentru cei ce-L iubesc, sunt lucruri pe care ochiul nu le-a 
vazut si la inima omului nu s-au suit. De aceea Pavel spune in 1 Corinteni 13:12 : „ Acum vedem ca 
intr-o oglinda, in chip intunecos; dat atunci vom vedea fata in fata. Acum cunosc in parte; dar 
atunci voi cunoaste deplin, asa cum am fost si eu cunoscut pe deplin”. Ce spune Pavel? El spune ca 
tot ceea ce noi ne putem imagina in legatura cu ceea ce va fi cu viata noastra restaurata, nu este 
decat o umbra. Ceea ce ne asteapta sunt lucruri pe care ochiul nu le-a vazut si nici un om nu si le 
poate imagina. Orice lucru pe care ni-l putem imagina azi, este intunecat din cauza pacatului. 
Pacatul a distrus totul, dar se apropie ziua in care lucrurile vor fi refacute. Pentru acest lucru a venit 
Domnul Isus pe aceasta lume, de aceea El a luat locul tau si al meu pe cruce, de aceea a inviat si s-a 
suit la cer si a inceput lucrarea sa de Mijlocitor pentru mine si pentru tine. De aceea in final va 
reveni pe pamant sa ne ia cu El. Te intreb acum, esti pregatit pentru acest lucru? 
             Ajungem la sfarsitul acestui comentariu sa vorbim de viata pe noul pamant. Scopul venirii 
lui Hristos, in afara rezolvarii despartirii pe care a facut-o pacatul, este sa restureze lumea 
deteriorata de pacat. De aceea promisiunea revenirii Lui cuprinde in ea o alta promisiune care este 
in Isaia 65: 17-19, 21,22,25 : „ Caci iata Eu fac ceruri noi si un pamant nou; asa ca nimeni nu-si va
mai aduce aminte de lucrurile trecute, si nimanui nu-i vor mai veni in minte. Ci va veti bucura si va
veti veseli, pe vecie, pentru cele ce voi face. Caci voi preface Ierusalimul in veselie si pe poporul lui
in bucurie. El insumi Ma voi veseli asupra Ierusalimului si ma voi bucura de poporul Meu; nu se 
va mai auzi in el de acum nici glasul plansetelor nici glasul tipetelor. Vor zidi case si le vor locui; 
vor sadi vii si le vor manca rodul. Nu vor zidi case ca altul sa locuiasca in ele, nu vor sadi vii 
pentru ca altul sa le manance rodul, caci zilele poporului Meu vor fi ca zilele copacilor, si alesii 
Mei se vor bucura de lucrul mainilor lor. Lupul si mielul vor paste impreuna, leul va manca paie ca
boul, si sarpele se va hrani cu tarana. Nici un rau, nici o vatamare nu se va face pe tot muntele 
Meu cel sfant, zice Domnul”. Lumea pe care Isaia o descrie aici este o lume fara durere, unde 
perfectiunea de la inceput este restabilita, noaptea intunecata a pacatului a ajuns la sfarsit si va iesi 
soarele unei zile care nu va mai avea sfarsit. Acesta va fi un alt rezultat al venirii lui Hristos. Dar nu 
doar acest lucru, ci revenirea Domnului Isus va insemna sfarsitul naturii pacatoase deoarece ca o 
consecinta a pacatului omul  a pierdut natura perfecta cu care a fost creat, si a luat natura pacatoasa. 
Problema omenirii astazi este tocmai aceasta natura pacatoasa. Omul nu este pacatos pentru ca 
ucide, fura sau minte, face toate aceste lucruri pentru ca este pacatos. Daca n-ar fi pacatos nu ar face
pacate. Cel mai trist lucru este ca de la caderea in pacat a lui Adam si a Evei, toti oamenii venim pe 
pamant despartiti de Dumnezeu. David spune in Psalmul 51:5 : „ Iata ca sunt nascut in nelegiuire, 
si in pacat m-a zamislit mama mea”. Dupa cederea in pacat viata a inceput sa fie o sclavie 
permanenta a tendintelor pacatoase. Poate acum intelegi de ce citeodata vrei sa- slujesti lui 
Dumnezeu si nu poti. Se pare ca inauntrul tau exista un fel de monstru care te duce pe calea cea rea. 
Acest monstru este real, el axista si se numeste natura pacatoasa. Pavel spune in 1 Corinteni 15: 51-
57 : „ Iata va spun  o taina: nu vom adormi toti dar toti vom fi schimbati, intr-o clipa, intr-o 
clipeala din ochi la cea din urma trambita. Trambita va suna, mortii vor invia nesupusi putrezirii, 
si noi vom fi schimbati. Caci trebuie ca trupul acesta, supus putrezirii, sa se imbrace in neputrezire,
si trupul acesta muritor sa se imbrace in nemurire. Cand trupul acesta supus putrezirii se va 
imbraca in neputrezire, si trupul acesta muritor se va imbraca in nemurire, atunci se va implini 
cuvantul care este scris: „ Moartea a fost inghitita de biruinta. Unde iti este biruinta, moarte? 
Unde-ti este boldul, moarte?” Boldul mortii este pacatul; si puterea pacatului este legea. Dar 
multumiri fie aduse lui Dumnezeu, care ne da biruinta prin Domnul nostru Isus Hristos!” Iti dai 
seama? Cei morti in Hristos vor invia cu o natura transformata si cei care sunt in viata in acel 
moment, vor fi transformati intr-o clipa. Tendintele spre pacat atunci vor disparea, nuva mai exista 
lupta interioara care de multe ori duce la disperare, pentru ca dorim sa-I slujim lui Dumnezeu si nu 
putem. Cred ca dintre toate binecuvantarile pe care le vom primi cu acea ocazie a revenirii 
Domnului Hristos, aceasta este una dintre cele mai mari: vom avea iarasi natura pe care o avea 
Adam inainte de cadere. Bineinteles ca va exista si o transformare fizica: schiopul va sari, orbul va 
vedea, mutul va vorbi, cel care a murit consumat de cancer va invia vindecat complet. Aceasta este 



promisiunea din Isaia 35:3-6 „ Intariti mainile slabanogite, si intariti genunchii care se clatina. 
Spune-ti celor slabi de inima: „Fiti tari si nu va temeti! Iata Dumnezeul vostru, razbunarea va veni,
rasplatirea lui Dumnezeu; El insusi va veni si va va mantui”. Atunci se vor deschide ochii orbilor, 
se vor deschide urechile surzilor; atunci  schiopul va sari ca un cerb, si limba mutului va canta de 
bucurie; caci in pustie vor tasni ape si in pustietate paraie”. Ai rabdare dragul meu! Cat vom fi pe 
acest pamant vom fi raniti de pacat, ne vom plange amar infrangerile, dar vine o zi in care Hristos, 
in cele din urma ne va elibera de aceasta natura pacatoasa. Agata-te de Isus azi, mergi cu El, 
studiaza biblia in fiecare zi, roaga-te in fiecare zi, cauta o persoana pentru Hristos, crede in 
experienta spirituala si pregateste-te pentru ziua cea mare a revenirii lui Hristos. 
            Dumnezeu sa te binecuvanteze! 
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